



The U.S. Agency for International Development (USAID)/Yemen asked John Snow, Inc. (JSI)/DELIVER to support its strategic plan to improve and expand reproductive and maternal and child health services in five underserved governorates: Al Jawf, Amran, Marib, Sa'ada, and Shabwa. DELIVER will provide technical assistance (TA) in reproductive health commodity management. The USAID/Yemen strategy calls for DELIVER to strengthen the sector reform strategy of the Republic of Yemen's Ministry of Public Health & Population (MOPHP) by supporting decentralization, cost-sharing, and improved management systems.

Goals of the DELIVER Assistance

DELIVER will provide TA to achieve the following results:

1. Improve planning and management capabilities at all levels.
2. Ensure that essential commodities are available in health care facilities at pilot sites.
3. Strengthen the skills of MOPHP personnel in managing the supply of essential commodities.

Proposed Activities

Assessment of MOPHP commodity management system: With MOPHP personnel, DELIVER will conduct an in-depth assessment of the reproductive health commodity management system at the governorate level and below (a central-level assessment was completed in January 2004). Based on the results, DELIVER will present a comprehensive report outlining the strengths and deficiencies of the current system. They will suggest several strategies for correcting the identified deficiencies.

Redesign of commodity management system: With MOPHP's assistance, DELIVER plans to co-facilitate a workshop; stakeholders will develop a comprehensive strategy for strengthening the commodity management system. Participants will also consider issues related to decentralization and cost sharing.

Pilot interventions in governorates: After the workshop, which will focus on redesigning the commodity management system, DELIVER, MOPHP staff, and other partners will work to pilot interventions based on the recommendations. Together, DELIVER and the MOPHP will implement selected intervention strategies in the five target governorates.

Support to governorate and/or district health teams: Where appropriate, DELIVER will support the governorate and district health teams of the MOPHP in the planning, budgeting, and management of the supply of commodities.

Training of key MOPHP staff: DELIVER will provide classroom-based, on-the-job training to governorate staff in new commodity management procedures. Selected central-level staff may receive supply chain management training at the DELIVER-sponsored commodities management course, held twice a year in the U.S. or other locations.

DELIVER Background Information

DELIVER, a six-year worldwide technical assistance support contract is funded by the U.S. Agency for International Development (USAID). DELIVER is implemented by John Snow, Inc. (JSI) and subcontractors (Manoff Group, Program for Appropriate Technology in Health [PATH], and Social Sectors Development Strategies, Inc.). DELIVER strengthens the supply chain of health and family planning programs in developing countries to ensure the availability of critical health products for customers.



John Snow, Inc.
1616 N. Ft. Myer Drive, 11th floor • Arlington, VA 22209 USA
tel.: 703-528-7474 • email: deliver_pubs@jsi.com
Visit the DELIVER Web site at: www.deliver.jsi.com.



طلبت الوكالة الأمريكية للتنمية الدولية من جون سنو، دلفر دعم خطتها الاستراتيجية لتحسين و توسيع خدمات الصحة الإنجابية و صحة الأم و الطفل في خمس محافظات تفنقر إلى هذه الخدمات و هي الجوف، عمران ، مأرب ، صعده و شبوه . و سيقوم دلفر بتقديم المساعدة الفنية لإدارة الصحة الإنجابية. و تدعو استراتيجية الوكالة في اليمن دلفر لتعزيز استراتيجية الإصلاح القطاعي في وزارة الصحة العامة و السكان في اليمن من خلال دعم اللامركزية ، و المشاركة في التكلفة و أنظمة الإدارة المحسنة.

أهداف دلفر

يقدم دلفر المساعدة الفنية من أجل تحقيق النتائج التالية:

1. تحسين قدرات الإدارة و التخطيط على كل المستويات.
2. ضمان توفير الخدمات الأساسية في مرافق الرعاية الصحية في المواقع التجريبية.
3. تطوير مهارات الموظفين في وزارة الصحة العامة و السكان في إدارة تقديم الخدمات الأساسية.

الأنشطة المقترحة

تقييم نظام الإدارة في الوزارة .

بالتعاون مع موظفي وزارة الصحة و السكان سيجري دلفر تقييما متعمقا لنظام إدارة خدمات الرعاية الصحية على مستوى المحافظة و أدنى (التقييم المركزي استكمل في يناير 2004) . و بناء على النتائج سيقدم دلفر تقرير شامل يلخص نقاط الضعف و القوة للنظام الحالي . و سيتم اقتراح عدد من الاستراتيجيات لتصحيح نقاط الضعف و القصور .

إعادة تصميم نظام الإدارة

بمساعدة وزارة الصحة العامة و السكان يخطط دلفر لإقامة ورشة عمل يعمل فيها المعنيون على وضع استراتيجية شاملة من أجل تعزيز نظام الإدارة و سيطرق المشاركون إلى قضايا تتعلق باللامركزية و المشاركة في النفقات .

التدخلات التجريبية في المحافظات

بعد الورشة التي ستركز على تصميم نظام الإدارة سيعمل دلفر وشركاء آخرون على اقتراح تدخلات على ضوء توصيات الورشة و سيقوم دلفر و الوزارة أيضا بتنفيذ بعض المداخلات الاستراتيجية في الخمس المحافظات المستهدفة .

دعم للفرق الصحية في المحافظة و المديرية

سيقدم دلفر فرق الصحة في المحافظة و المديرية التابعة لوزارة الصحة و السكان فيما يتعلق في التخطيط و وضع الميزانيات و إدارة تقديم الخدمة أو السلعة .

تدريب موظفي وزارة الصحة

سيقدم دلفر تدريبات عملية للموظفين في المحافظات حول الإجراءات الجديدة لإدارة الخدمة و يمكن أن يتلقى مجموعة من الموظفين على المستوى المركزي دورات تدريبية يراها دلفر حول إدارة الخدمات و ذلك مرتين في السنة في الولايات المتحدة أو في أماكن أخرى .

معلومات أساسية حول دلفر

دلفر هو برنامج عالمي مدته ست سنوات لتقديم الدعم الفني و يموله قسم أمن السلع و اللوجستيات في مكتب السكان و الصحة الإنجابية التابع لمكتب الصحة العالمية في الوكالة الأمريكية للتنمية الدولية . و ينفذ دلفر مؤسسة جون سنو ، أينك (JSI) و مقاولون بالباطن (مجموعة مانوف و برنامج تكنولوجيا المناسبة للصحة و استراتيجيات تطوير القطاعات الاجتماعية ، أينك ، سيكسس و أينك). و يعزز دلفر سلسلة تقديم الخدمات الصحية و كذلك برامج تنظيم الأسرة في البلدان النامية من أجل ضمان توفير المنتجات الصحية الأساسية للمستهدفين.



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



DELIVER
No Product? No Program. Logistics for Health

John Snow, Inc.

1616 N. Ft. Myer Drive, 11th floor • Arlington, VA 22209 USA

tel.: 703-528-7474 • email: deliver_pubs@jsi.com

Visit the DELIVER Web site at: www.deliver.jsi.com.